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Tillsättande av en skärgårdsdelegation 

 

Enligt kommunallagen § 30 kan kommunstyrelsen tillsätta en kommitté att sköta en viss uppgift. 

Kommunstyrelsen i Sibbo tillsatte 20.9.2021 en skärgårdsdelegation för perioden 2021–2025. 

Medlemmar: Gunilla Holmberg (ordförande), Robin Holmberg, (viceordförande), Thomas Ekström, 

Svante Johansson, Barbro Lindström, Robert Lindström, Jari Malm, Anders Söderling, Ritva Tarvainen 

och Ritva Wallén. 

 

Rita Lönnroth har som specialplanerare anställd i kommunens tjänst berett skärgårdsdelegationens 

ärenden och fungerat som sekreterare på möten åren 2021–2022 och inom ramen för ett köptjänst-

avtal åren 2023–2025. 

 

Skärgårdsdelegationens uppgifter 

 

Sibbo skärgårdsdelegation fungerar som ett intressebevakningsorgan för skärgårdsborna. Delega-

tionen deltar i projekt och tar ställning till frågor som berör skärgården och dess utveckling. Verk-

samheten finansieras via kommunstyrelsens budgetanslag (inget eget anslag). Skärgårdsdelega-

tionen kan i sin egen roll självständigt ge utlåtande om aktuella planer, övriga ärenden förs till 

kommunstyrelsen för beslutsfattande. Delegationen sammanträder cirka åtta gånger per år (ofta 

hybridmöten). Till mötena inbjuds utomstående experter. 

 

Skärgårdsdelegationens verksamhet  

 

..  Verksamhetsledaren för Nylands Fiskarförbund rf informerade om förbundets verksamhet  

 och projekt samt bildandet av vattenandelslag på skärgårdsdelegationens möte 16.11.2021.  

 Sibbo skärgård hör till Borgå-Sibbo fiskeriområde som är ett lagstadgat samarbetsorgan 

 för vattenägare, yrkesfiskare och fritidsfiskare. 
 

.. Ett distansmöte hölls 10.2.2022 med representanter för den nationella skärgårdsdelegationen 

med flera om det riksomfattande skärgårdsprogrammet, skärgårdslagen och andra 

skärgårdsfrågor.  
 

.. Till NTM-centralen i Nyland gavs 10.2.2022 ett utlåtande om Helen Oy Ab:s utvärderings-

program gällande byggandet av en värmetransportledning från Sköldviks industriområde via 

södra Sibbo till Nordsjö. 
 

.. Kommunstyrelsens ordförande informerade om den kommunala verksamheten och skär-

gårdsdelegationens roll och påverkningsmöjligheter och kommundirektören om den nya 

kommunstrategin på mötet 12.4.2022. 
 

.. Skärgårdsdelegationen beslöt 12.4.2022 meddela Hjallis Promotion Oy att Storörens båt-

hamn fortfarande saknar en skylt om skärgårdsbornas båtplatser, stolpar för mindre båtar 

och en sugtömningsstation.  
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.. Servicechefen för idrottstjänster informerade om idrottssektorns verksamhet på mötet  

 30.5.2022. För iståndsättandet av friluftsholmarna har reserverats medel i kommunens  

 budget. Dessutom har statsbidrag erhållits. Skärgårdsdelegationen önskade att  

 Norrkullalandet skulle bli ett hinderfritt besöksmål. 
 

.. Skärgårdsdelegationen deltog i uppdateringen av Sibbo skärgårdskarta på sitt möte  

 30.5.2022. En ny upplaga av skärgårdskartan gavs ut sommaren 2022. 
 

.. Skärgårdsdelegationen beslöt 30.5.2022 att delta i Sibboveckan med fotografier från Sibbo  

 skärgård, skärgårdskartan och skärgårdsbroschyren. Utställningen ”Skärgården kommer till 

 byn” ordnades 20.9–22.10.2022 i café Emelie i huvudbiblioteket i Nickby. 
 

.. En broschyr över serviceutbudet och evenemang i skärgården publicerades och utdelades i  

 2 000 exemplar i juni 2022.  
 

..  Sibbo skärgårdsenkät genomfördes sommaren 2022. På enkäten erhölls 301 svar. 
 

.. En gemensam skärgårdsutflykt för förtroendevalda och tjänstemän ordnades 22.8.2022.  

 M/S Sibbe avgick från hamnen i Gumbostrand till stugbyn på Norrkullalandet, där  

 skärgårdsfrågor diskuterades.  
 

..  Skärgårdstrafikens projektchef från Närings-, trafik- och miljöcentralen i Egentliga Finland  

 informerade om förbindelsebåttrafiken och tungtransportservicen i södra Finland på mötet  

 6.9.2022. 
 

..  En anmärkning om de allmänna farlederna i Sibbo skärgård gavs till Trafikledsverket 6.9.2022. 
 

.. Ett initiativ om att delgeneralplanen för skärgården och kusten skulle uppdateras lämnades 

 6.9.2022 till kommunens förvaltning.  
 

.. Skärgårdsdelegationen föreslog 25.10.2022 att ett tilläggsanslag reserveras i kommunens budget 

för att iståndsätta kommunens friluftsområden i skärgården och förbättra bryggområdet i 

hamnen i Gumbostrand och båtrampen i hamnen i Spjutsund. Anslaget skulle motsvara det 

statliga skärgårdsbidragets storlek. 
 

..  Skärgårdsdelegationen föreslog 25.10.2022 för kommunstyrelsen att kommunen gör en fram-

ställan till NTM-centralen i Egentliga Finland att NTM-centralen skulle stöda tunga transporter i 

Sibbo skärgård på motsvarande sätt som i andra skärgårdsområden. I juni 2024 förverkligades 

 verksamheten. 
 

.. Till kommunstyrelsen inlämnades 25.10.2022 en skrivelse, till vilken bifogats en förteckning med 

åtgärder att utveckla skärgården. Förteckningen baserades på Sibbo skärgårdsprogram och 

resultaten från Sibbo skärgårdsenkät.  
 

.. Medlemmar i skärgårdsdelegationen deltog i ett skärgårdstrafikseminarium i Åbo 3.10.2022, 

skärgårdsdagen i riksdagshuset 9.11.2022 och Habitability-seminariet i Pellinge 15.11.2022. 
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.. Ett utlåtande gällande bedömningspromemorian om behovet av att uppdatera skärgårdslagen 

gavs till kommunstyrelsen/jord- och skogsbruksministeriet 29.11.2022. 

-- 

..  Generalplanläggaren (generalplaneprocessen) och den ansvariga trafikplaneraren (förbindelse-

båttrafiken) deltog i mötet 31.1.2023. Skärgårdsdelegationen gav ett utlåtande om service-

beskrivningen för Borgå–Sibbo förbindelsebåtrutt åren 2024–2029 till kommunstyrelsen/ 

 NTM-centralen i Egentliga Finland. 
 

..  Två representanter för Skärgårdsinstitutet vid Åbo Akademi informerade om Habitability-projektet 

på mötet 28.2.2023. Skärgårdsdelegationen beslöt att göra en bobarhetsanalys för Sibbo 

skärgård. 
  

..  Skärgårdsdelegationen beslöt 28.2.2023 att delta i projektet #Mitt Sibbo 2023 och att inlämna  

 förslag till åtgärder, eftersom avdelningen för teknik och miljö valt skärgården som tema 

 för deltagande budgetering. 
 

.. En anmärkning om fartbegränsningen i Kalkstrand inlämnades 28.2.2023 till Traficom. 
 

.. Våren 2023 besökte medlemmarna i skärgårdsdelegationen hamnarna i Sibbo. En rapport över 

 hamnarnas utrustningsnivå och skick sammanställdes. Gatuchefen vid Sibbo kommun,  

 skärgårdstrafikens projektchef vid NTM-centralen i Egentliga Finland och enhetschefen för  

 trafiksystemet vid NTM-centralen i Nyland deltog vid behandlingen av hamnrapporten på mötet  

 27.4.2023. Skärgårdsgårdsdelegationen beslöt att delge kommunstyrelsen rapporten.  
 

.. En skrivelse sändes 27.4.2023 till Posten om utdelningen av post i skärgården på grund av att 

servicen försämrades. 
 

..  En invånarkväll om bobarhet ordnades på Gumbohuset 10.5.2023.  
 

.. Medlemmar i skärgårdsdelegationen deltog i en workshop om deltagande budgetering i 

Söderkulla 4.4.2023, bobarhetsseminarier på Utö 13–15.4.2023 och i Oravi 10–12.9.2023,  

 i SANK:s skärgårdsseminarium i Nådendal 10–11.10.2023 och i Skärgårdstinget i Åbo 

 4–5.12.2023 
 

.. Utlåtande om utkasten till strukturmodeller för den nya generalplanen gavs 15.8.2023. 

.. Utlåtande om utkastet till Finlands kuststrategi gavs till Miljöministeriet 15.8.2023. 
 

.. Planeraren som ansvarade för projektet #MittSibbo och servicechefen för idrottstjänster 

informerade på mötet 26.9.2023 om vilka åtgärder som vidtagits i skärgården under sommaren 

2023 och presenterade en rapport om hur tillgängligheten kunde utvecklas i hamnen i Kalkstrand 

och på Norrkullalandet. 
 

.. Skärgårdstrafikens projektchef från Närings-, trafik- och miljöcentralen i Egentliga Finland 

 informerade på mötet 26.9.2023 om förändrade villkor, då förbindelsebåttrafiken konkurrens- 

 utsätts på nytt.  
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..  Skärgårdsdelegationen beslöt 26.9.2023 godkänna bobarhetsanalysen ”Öars bobarhet och  

 livskraft i Sibbo skärgård” och delge kommunstyrelsen rapporten. 
 

..  En invånarkväll om aktuella skärgårdsfrågor och resultaten från bobarhetsanalysen ordnades  

 på Gumbohuset 24.10.2023. 

-- 

.. Samhällsdirektören deltog i mötet 6.2.2024 för att diskutera av avfallshanteringen, hamnarnas 

service, en allmän badstrand vid havet, en gästhamn, ett marint center och en lättrafikled till 

hamnen i Gumbostrand.  
 

.. Räddningsdirektören från Räddningsverket i Östra Nyland informerade om räddningsverksam-

heten i skärgården på mötet 18.3.2024. 

.. En vision för skärgården samt mål och huvudåtgärder för skärgårdsdelegationens verksamhet

 åren 2024–2025 fastställdes 18.3.2024. 
 

.. Den nationella skärgårdsdelegationens rapport ”Scenarier för Finlands skärgårdar 2045”  

 behandlades 18.3.2024. 
 

..  Skärgårdsdelegationen godkände 22.4.2024 rapporten ”Trygg vardag i skärgården” och beslöt  

 delge kommunstyrelsen rapporten. 
 

..  En broschyr över serviceutbudet och evenemang i skärgården utdelades i 2 000 exemplar i 

juni 2024. 
 

.. Ett infoblad om avgiftsfria tunga transporter utdelades till de fasta hushållen i skärgården i 

juni 2024.  
 

.. En invånarkväll ordnades i Gumbohuset 6.6.2024. Teman: förbindelsebåttrafik, tunga transporter, 

räddningsverksamhet och bysäkerhetsverksamhet. Skärgårdstrafikens projektchef från Närings-, 

trafik- och miljöcentralen i Egentliga Finland, styrelsens ordförande för Gumbo FBK och bya-

rådgivaren från SILMU-byar deltog. 
 

.. Ett skärgårdsmöte ordnades på Byarsborg i Spjutsund 19.8.2024. Till mötet hade inbjudits 

kommunstyrelsen, näringslivs- och sysselsättningssektionen och markanvänd-ningssektionen 

samt tjänstemän.  
 

.. Förteckningen med åtgärder att utveckla skärgården uppdaterades 17.9.2024. 
 

.. Planläggningschefen informerade om planläggningsprocessen och aktuella planer på mötet 

28.10.2024. 
 

.. Skärgårdsdelegationen beslöt 28.10.2024 att till Helsingfors stad inlämna sin åsikt om utkastet  

 till delgeneralplan för Östersundom. 
 

.. Medlemmar i skärgårdsdelegationen informerade om säkerhetsfrågor i skärgården för 19  

 personer från byar i Estland (Viron kylien liitto) på Joensuu gård 19.11.2024.  
 



6 
 

.. Ett utlåtande gällande invånarinitiativet om trafiksäkerheten i Djupsundet gavs till sektorn för  

 samhälle och miljö 2.12.2024. 
 

.. En skrivelse med sju åtgärdsförslag att utveckla skärgården inlämnades 2.12.2024 till kommun- 

 styrelsen. 
 

.. Medlemmar i skärgårdsdelegationen deltog i en skärgårdsträff i Borgå om Emsalö, Pellinge 

 och Vessö bobarhetsanalyser 10.4.2024, SANK:s skärgårdsseminarium i Koli 11–12.6.2024, ett 

diskussionsmöte om turism i Nickby 26.8.2024, ett beredskapsmöte i Nickby 25.9.2024,  

SANK:s 75-års jubileumsmiddag 19.11.2024 (ordförande) och ett skärgårdsseminarium i Åbo  

9–10.12.2024 

-- 

.. En lovarkitekt från byggnadstillsynen informerade om den nya byggnadslagen och kommunens 

 nya byggnadsordning på mötet 27.1.2025. 
 

.. Skärgårdstrafikens projektchef från NTM-centralen i Egentliga Finland informerade om kon- 

kurrensutsättningen av förbindelsebåttrafiken i Borgå och Sibbo skärgård på mötet 27.1.2025. 

.. Skärgårdsdelegationen beslöt 27.1.2025 att en ny skärgårdsbroschyr görs våren 2025. 

.. Ett uppdaterat infoblad om avgiftsfria tunga transporter utdelades till de fasta hushållen i 

skärgården i februari 2025.  
 

.. På mötet 3.3.2025 behandlades teman gällande säkerhet, beredskap och oljebekämpning. 
 

.. Skärgårdsdelegationens medlemmar deltog i SANK:s och FÖSS:s skärgårdsmöte i Borgå 5.3.2025.  
 

..  Skärgårdsdelegationen bekantade sig 22.4.2025 med det nya nationella skärgårdsprogrammet 

och diskuterade behovet att uppdatera Sibbo skärgårdsprogram från år 2019. 
 

... Skärgårdsdelegationen beslöt 22.4.2025 att föreslå för kommunstyrelsen att dess medlemmar 

deltar i SANK:s skärgårdsseminarium i Malax 10–11.6.2025. 
 

..  På mötet 22.4.2025 gavs ett utlåtande om servicebeskrivningen i serviceavtalet för förbindelse-

båttrafiken i Sibbo skärgård åren 2025–2040 till kommunstyrelsen/NTM-centralen i Egentliga  

 Finland.  

 


